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Standpunt Klankbordgroep Wabo 
   
Onderwerp: Realiseren van een zonneweide achter Hoekweg 36 in Andijk 
Datum: 26 november 2019 
Klankbordgroep: S. Zeilemaker (voorzitter), D. Steltenpool, P. Mosch, G. Mos 
Ambtelijk aanwezig: M. van Marle, J.C. Neij (afd. Omgevingszaken)  

M. Klaassen Bos (griffie) 
 
 

1. Inleiding 
Het college heeft de Klankbordgroep Wabo om een standpunt gevraagd over een principeverzoek 
voor het realiseren van zonneweide met een vermogen van 0,7 MWp achter Hoekweg 36 in Andijk. 
Dit systeem kan voor circa 250 huishoudens energie leveren. Het betreft een particulier initiatief. 
 
Op 6 juni 2019 heeft de raad besloten mee te werken aan de verdere uitwerking van 4 principe-
verzoeken voor zonneweiden. Dit principeverzoek is één van de verzoeken. De volgende 
uitgangspunten zijn meegegeven: 
- Ecologie vormt een belangrijke randvoorwaarde bij het inrichten en beheren van de bodem 

onder een zonneweide en terreinafscherming en de rand van de opstelling van zonne-energie; 
- Draagvlak bij de omwonenden van een zonneweide is gewenst; 
- Omarm particuliere initiatieven, ook van kleinere omvang. 
 
De locatie heeft de bestemming “Agrarisch” en de dubbelbestemming “Waarde – Archeologie 3”. De 
voor “Agrarisch” aangewezen gronden zijn bestemd voor agrarisch grondgebruik en daaraan 
ondergeschikt kleinschalige duurzame energiewinning. Met een procedure “uitgebreide 
omgevingsvergunning” kan het college meewerken aan dit verzoek. De raad wordt dan gevraagd een 
“verklaring van geen bedenkingen” af te geven. 
 
2. Bespreking Klankbordgroep 
Het verzoek van het college om een standpunt is in de vergadering van de Klankbordgroep van  
26 november 2019 besproken. De Klankbordgroep heeft de aanvrager en de omwonenden voor deze 
vergadering uitgenodigd.  
 
De Klankbordgroep overweegt dat: 

- Het om een particulier verzoek gaat, dat door de raad is uitgekozen om verder uit te 
werken; 

- De omwonenden positief reageren op de plaatsing van de zonnepanelen; 
- De aanvrager van plan is om, conform de uitgangspunten, met de realisatie van de 

zonneweide een ecologische plus te genereren en dat dit wordt onderbouwt in het 
ecologisch rapport; 

- De omwonenden hebben aangegeven dat de ecologische adviezen en ideeën voor de 
inrichting van het gebied uitwerking kunnen hebben op hun omgeving. Het gaat dan om het 
plaatsen van bijenkasten, het planten van kruiden, de walkanten en het onderhoud 
daarvan. 

 
Mocht het college besluiten een omgevingsvergunning te verlenen, dan geeft de Klankbordgroep de 
tips om: 
- De eventuele plaatsing van bijenkorven beperkt moet blijven (hobby-gebruik en geen 

professionalisering van het gebruik); 
- De buurt te betrekken bij de inrichting van het terrein. 

 
 
3. Standpunt 
De Klankbordgroep neemt een positief standpunt in over de medewerking aan dit principeverzoek. 
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4. Uitleg Klankbordgroep en procedure 
Het instellen van de Klankbordgroep is de uitkomst van een proces dat in 2011 is gestart met een 
unaniem aangenomen motie. In deze motie werd als doel gesteld dat inwoners in een zo vroeg 
mogelijk stadium geïnformeerd moeten worden over wijzigingen in bestemmingsplannen en 
bouwplannen.  
 
Het doel van de Klankbordgroep is de participatie van omwonenden en betrokken organisaties 
(belanghebbenden). De belanghebbenden van een ontwikkeling worden in de fase van 
principeverzoeken betrokken bij de ontwikkelingen. Dat zorgt ervoor dat aandachtspunten in een 
vroeg stadium in beeld komen en meegewogen kunnen worden bij het verdere proces.  
 
Het college wordt geïnformeerd over het standpunt en de tips van de Klankbordgroep, evenals de 
aanvrager(s) en belanghebbenden. Het college kan aan de tips geen politieke legitimatie ontlenen. 
 
 
5. Beknopt verslag van de bijeenkomst 
 
Aanvrager(s) 
M. Verbruggen  Hoekweg 36 
 
Omwonenden 
F. en A. Regts  Melkweg 1 
K. en R. Groot  Hoekweg 29 
Schenk Pioenrozen BV Hoekweg 44 
 
De voorzitter opent het openbare deel, heet de aanwezigen van harte welkom. Iedereen stelt 
zichzelf voor. De voorzitter vertelt dat het doel van de bijeenkomst is om een standpunt in te 
nemen over het principeverzoek. Door deze bijeenkomst worden de omwonenden in een vroeg 
stadium bij het plan betrokken en gehoord. Hij stelt de aanvrager in de gelegenheid zijn plan toe te 
lichten. 
 
De heer Verbruggen vertelt dat hij de afgelopen jaren zijn huis heeft verduurzaamd. Nul op de 
meter door middel van 80 zonnepanelen op het dak van de schuur en volledig gasloos. Op de 
hectare waarover het gaat, wil hij de fruitbomen laten staan of vervangen voor het zicht en de 
natuur. Er groeit verder al 20 of 30 jaar alleen gras. In zijn eerste plan waren de panelen lager, 
maar dat was geen goed plan omdat de bodem ecologisch moet worden ingericht en beheerd. De 
bedoeling is om de biodiversiteit zoveel mogelijk te bevorderen. Een insectenhotel, kruiden en 
bloemen daarvoor, een ijsvogelwand, vleermuizenkast, torenvalkkast e.d. Er zijn hiervoor ook 
aanbevelingen gedaan in het ecologisch rapport. De opstelling van de panelen is los van de grond, 
maar niet hoger dan 1,5 meter van het straatniveau. Je kunt er dan doorheen om het gras kort te 
houden. Er is een voorlopige beoordeling van het stikstofverhaal, de gevolgen hiervan zijn nihil. De 
minimale afstand moet 50 meter van de woonbebouwing zijn, dat redden ze makkelijk. Liander zegt 
waar het trafohuisje moet komen, dat kan maar op één plek i.v.m. bomen en afstand tot de weg. 
Advies is aan de noordkant is een knothaag. 
 
Op de vragen van de omwonenden (de heer Regts en de heer Groot), antwoordt de heer Verbruggen 
als volgt: 

- Het gaat om tussen de 2000 en 3000 panelen, dat ligt aan de grootte van de panelen; 
- de 50 meter vanaf de bebouwing heeft niets te maken met straling. De heer Verbruggen 

vertelt dat een zonnepaneel nul straling geeft en nul geluid maakt; 
- hij kent de situatie van de imker die weg moet op de Molenweg niet (dit werd te 

grootschalig en de honingbijen verjagen de populatie wilde bijen), maar de heer Verbruggen 
wil alleen een plekje beschikbaar stellen voor de hobby-imker, het is niet de bedoeling dat 
dit professioneel wordt, het is voor hem ook niet per se noodzakelijk dat er bijen komen, en 
hij zal dit ook met de buren bespreken; 

- zonnepanelen hoeven bovenop niet schoongemaakt te worden, misschien een keer in de 
paar jaar aan de onderkant; 

- hij heeft zich nog niet in de ijsvogelwand verdiept, hij erkent dat de wal niet echt strak is, 
anderhalf jaar terug is er gesnoeid, dat wil hij deze winter weer doen, hij gaat zich 
verdiepen in hoe hij de wal zal aanpakken; 
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De heer  en mevrouw Schenk vragen  zich af waarom er wel een brandweergarage, huizen en 
zonnepanelen kunnen worden geplaatst, en waarom hun bouwaanvraag werd afgewezen en of er 
beperkingen zijn voor hun, als het verzoek van de heer Verbruggen wordt toegewezen. De heer Van 
Marle maakt een afspraak met de heer Schenk over zijn bouwmogelijkheden.  
 
De heer Van Marle vertelt naar aanleiding van de vraag of er nu overal zonneweiden geplaatst 
kunnen worden, dat aan andere verzoeken dan de huidige 4 wordt op dit moment niet meegewerkt. 
Dat is door de raad beslist. Als ervaringen zijn opgedaan, wordt een evaluatie gemaakt, waarop de 
gemeente verder beleid maakt. De provinciale verordening geeft ook een aantal de 
randvoorwaarden: bijvoorbeeld dat het afhankelijk van hoe het aansluit op stedelijk gebied 2 tot 5 
hectare zonneweide mag worden gerealiseerd, daar moet de gemeente zich aan houden. Het mag 
niet her en der in het open gebied. 
 
De voorzitter bedankt de aanwezigen en geeft aan dat de Klankbordgroep een standpunt in zal 
nemen en daar wellicht ook tips bij zal geven. Dat standpunt wordt ook met de aanwezigen 
gedeeld. 
 


